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Pro 
Komisi Rady HMP pro udělování grantů v oblasti národnostních menšin a integrace 
cizinců na území HMP 

Přítomni 
Mgr. Albert Kubišta – předseda komise, Mgr. Bc. Jana Nožířová DiS. , Božena Filová, 
Mgr. Ondřej Klípa, PhDr. Václav Appl, Viktorie Králová – host (viz prezenční listina) 

Omluveni Bc. Ondřej Pecha, Mgr. Lukáš Kaucký, Mgr. František Cipro, Mgr. Jakub Štědroň 

Věc 

Zápis ze 4. jednání Komise Rady HMP pro udělování grantů v oblasti národnostních 
menšin a integrace cizinců na území HMP, které se konalo dne 10. října 2012 od 
13:00 hodin v budově Nové radnice – Mariánské nám. 2, Praha 1, zasedací 
místnosti č. 135/1.patro 

Zpracoval Mgr. Jana Hajná  Počet stran 4 
 

 Datum 11.10.2012 
 
 
Předseda komise Mgr. Kubišta přivítal všechny přítomné a zahájil jednání Komise Rady HMP pro 
udělování grantů v oblasti národnostních menšin a integrace cizinců na území HMP (dále jen komise). 
Komise byla v počtu 5 přítomných členů z 9 způsobilá se usnášet. 
 
1. Schválení programu jednání 
 
Přítomní členové komise všemi hlasy odsouhlasili program jednání komise.  
 
2. Informace k personálním změnám v Komisi RHMP pro udělování grantů v oblasti  
národnostních menšin a integrace cizinců na území HMP a Komisi RHMP pro oblast  
národnostních menšin a integrace cizinců na území HMP. 
 
Mgr. Kubišta seznámil členy komise s usnesením RHMP č. 1519 ze dne 25.9.2012, kterým byla do 
funkce členky komise jmenována vedoucí odd. prevence (odbor ZSP MHMP) Mgr. Bc. Jana Nožířová, 
DiS.. Ta se stala rovněž členkou Komise RHMP pro oblast národnostních menšin a integrace cizinců na 
území HMP (dalším novým členem této komise byl jmenován ředitel Integračního centra Praha o.p.s. 
Bc. Zdeněk Horváth). 
 
3. Informace o čerpání rozpočtu v r. 2012 – oblast národnostních menšin a integrace cizinců. 
 
Mgr. Kubišta informoval, že v současné době z celkové finanční částky 6 650 000,- Kč vyhrazené v 
rozpočtu HMP pro oblast národnostních menšin a integrace cizinců zbývá celkem 991 000,- Kč.   
Přítomní členové komise obdrželi přehled čerpání finančních prostředků určených v rámci rozpočtu HMP 
na oblast národnostních menšin a integrace cizinců. Současně byli informováni o návrhu převodu  
nevyčerpaných a nepřidělených finančních prostředků původně navržených v rozpočtu na rok 2012 na 
práci s romskou komunitou na území HMP, jedná se celkem o 940 000,- Kč. 
 
Členové komise vzali na vědomí přehled čerpání finančních prostředků pro oblast národnostních menšin 
a integrace cizinců z rozpočtu na letošní rok a hlasovali o převodu nevyčerpaných finančních prostředků 
ve výši 940 000,- Kč plánovaných v návrhu rozpočtu na práci s romskou komunitou na území HMP do 
rozpočtu na rok 2013. 
Hlasování: pro: 5, proti: 0, zdržel se hlasování: 0. 
 
V rámci rozpočtu pro letošní rok zbývá tedy finanční částka ve výši 51 000,- Kč 



 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY  

Zápis z jednání 

 

2 

 
4. Projednání finanční podpory na zajištění zmapování / analýzy situace romské národnostní 

menšiny na území HMP (možnost převodu finančních prostředků na rok 2013). 
 
Mgr. Kubišta vyzval B. Filovou, aby informovala členy komise o záměru použití finančních prostředků ve 
výši 940 000,- Kč na práci s romskou komunitou na území HMP v roce 2013. 
 
B. Filová uvedla, že oslovila členy Poradního sboru pro záležitosti romské menšiny HMP (dále jen 
„Poradní sbor“), aby se vyjádřili k potřebnosti terénní práce v romské komunitě a současně vypracování 
podrobné analýzy, která by byla vypovídající pro situaci romské menšiny na území HMP. Členové 
Poradního sboru se shodli, že je potřebná pro další práci podrobná a kvalitní analýza, protože situace 
v romské komunitě se na území HMP za posledních 6 let tak výrazně změnila, že je nutné přesně 
zmapovat situaci. Současný stav je nepřehledný, velmi časté jsou problémy s vystěhováváním Romů, 
dále s Romy ze Slovenska na ubytovnách apod.  
Mgr. Nožířová uvedla, že již dříve B. Filové sdělila, že je nejprve nutné vypracování koncepce 
(krátkodobé s platností na rok 2013), ve které by byla současně zapracována zadávací dokumentace 
k analýze, aby bylo možné vybrat zpracovatele formou veřejné zakázky. Dále by byla zpracována 
dlouhodobá koncepce (nejlépe ve 2. pololetí 2013). 
B. Filová uvedla, že k otázkám týkajících se analýzy vedla informativní jednání s p. Snopkem a 
Agenturou pro sociální začleňování, a to pro zjištění bodů, jakým způsobem řešili tento problém 
celorepublikově. 
Mgr. Nožířová nesouhlasila s tímto postupem a uvedla, že podklady k zadávací dokumentaci tvoří přímo 
HMP, aby vše bylo dostatečně transparentní. 
Mgr. Kubišta se přiklonil k postupu navrženém Mgr. Nožířovou – tj. nejprve vytvoření zadávací 
dokumentace k analýze stavu romské menšiny ze strany HMP jako součást krátkodobého koncepčního 
materiálu a následně zpracování dlouhodobé koncepce politiky HMP ve vztahu k romské menšině. 
Mgr. Klípa vznesl dotaz, zda je již zpracován projekt (zadávací dokumentace) na zadání zpracování 
analýzy než se přidělí finanční prostředky. Dále uvedl, že na MPSV probíhá rozsáhlý výzkum tzv. „Gabal 
II“, který je zaměřen na všechny sociálně vyloučené lokality včetně Prahy. Upozornil tedy, aby se 
neřešily stejné lokality a problematika, pokud by byla potřebná data týkající se i situace na území HMP 
výstupem jiného výzkumu (analýzy). Dále ocenil spolupráci B. Filové s p. Snopkem, protože velmi dobře 
zná oblast zpracování analýz tohoto typu. 
Dr. Appl vznesl dotaz, zda se nejedná o záležitost, kterou je třeba řešit prostřednictvím grantového 
řízení. 
Mgr. Kubišta uvedl, že zpracování analýzy nepodléhá režimu grantovému řízení a jde mimo tuto oblast. 
 
Závěrem navržen následující harmonogram: 
1. krok – zpracování krátkodobé koncepce, v rámci které bude zapracována zadávací dokumentace 
k analýze situace romské menšina na území HMP (v ideálním případě v lednu 2013 vyhlášena veřejná 
zakázka, únor až březen 2013 vybrán zpracovatel) 
2. krok – zpracování dlouhodobé koncepce politiky HMP ve vztahu k romské menšině (během roku 
2013). 
Hlasování: pro: 5, proti:0, zdržel se hlasování: 0. 
 
5. Projednání žádostí o finanční podporu projektu Romské divadlo Romart – pilotní projekt 

(žadatel Společnost pro založení divadla, o.s.), dále projektu Periférie 2012 (žadatel OS 
Jahoda). 

 
Komise na svém předchozím jednání projednávala žádost o finanční podporu projektu   
„Romské divadlo Romart“.  Cílem projektu je vytvoření profesionálního romského divadla na adrese 
Korunní 30, Praha 2. Jedná se o pilotní projekt, který měl být zahájen v září 2012. Na základě diskuse 



 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY  

Zápis z jednání 

 

3 

členové komise doporučili, aby byl projekt konkretizován zejména z hlediska vlastní činnosti a provozu 
divadla. Dále, aby žadatel upřesnil, jak dlouhou dobu je zamýšlen rozpočet (rozpracovat tak, aby se 
jednalo o rozpočet pouze do konce roku 2012). Popis projektu poskytoval spíše informace o přípravách 
a záměru vzniku profesionálního romského divadla. 
 
Členové komise obdrželi tedy aktualizovanou žádost od Společnosti pro založení divadla, o.s. (vyplněný 
formulář a popis projektu), která byla přepracována žadatelem pro konkretizaci projektu. Celkem 
požadována finanční podpora ve výši 491 000,- Kč.  
Mgr. Kubišta uvedl, že projekt je stále příliš abstraktní. 
Dr. Appl potvrdil, že předložený projekt je spíše vize než konkrétní popis projektu. 
Následovala diskuse k uvedenému projektu. 
Komise hlasovala o návrhu nepodpořit projekt Romské divadlo Romart žadatele Společnosti pro 
založení divadla, o.s. 
Hlasování: pro: 4, proti: 0, zdržel se hlasování: 1. 
 
Komise dále projednávala žádost o podporu projektu Periférie 2012 podanou občanským sdružením 
Jahoda. Žádost byla podána také mimo grantové řízení a je zaměřena na práci s dětmi a mládeží.  
Členové komise byli seznámeni i s celkovou výší finanční podpory, kterou uvedené sdružení obdrželo 
na různé typy projektů v rámci grantových řízení HMP pro tento rok (oblast sociální, prevence 
kriminality, volnočasových aktivit dětí a mládeže). 
Diskuse členů komise. Závěrem konstatováno, že žadatelem není občanské sdružení/organizace 
národnostních menšin (cílová skupina v rámci podpory projektů národnostních menšin), nejedná se 
primárně o projekt pro oblast národnostních menšin, ale spíše projekt volnočasových aktivit dětí a 
mládeže s přesahem sociální práce. 
Komise hlasovala o návrhu nepodpořit projekt Periférie 2012 žadatele Jahoda, občanské sdružení. 
Hlasování: pro: 5, proti: 0, zdržel se hlasování: 0. 
 
 
6. Vyhlášení grantového řízení pro oblast národnostních menšin („Celoměstské programy 

podpory aktivit národnostních menšin na území HMP“) a integrace cizinců („Programy 
podpory aktivit integrace cizinců na území HMP“). 

 
Mgr. Hajná informovala, že se podmínky sjednocovaly v rámci grantových řízení odboru ZSP MHMP a 
z tohoto důvodu jsou rozděleny na část obecnou (sjednocení v rámci grantových řízení odboru ZSP 
MHMP) a specifickou. Z tohoto důvodu je také časově posunuto vyhlášení grantových řízení v rámci 
odboru ZSP MHMP (naplánováno vyhlášení konec října a uzávěrka 30.11.2012) 
Informovala o zásadních změnách v podmínkách vyhlášení grantového řízení pro oblast národnostních 
menšin a integrace cizinců.  
Programy grantového řízení pro oblast národnostních menšin a integrace cizinců zůstávají stejné, stejně 
tak i cílové skupiny pro něž jsou grantová řízení určena. 
Nově budou zpracovány odborné posudky na projekty u nichž je požadována částka 70 000,- Kč a výše 
(grantová komise si však může požádat i o zpracování odborného posudku na projekt, kdy je žádáno o 
nižší finanční částku). 
U organizací, které působí také v Domě národnostních menšin o.p.s. bude zpracováno hodnocení 
ředitelem Domu národnostních menšin o.p.s. 
V případě položek, na které nebude poskytnuta finanční podpora, byla vyspecifikována položka 
občerstvení, kdy tvoří výjimku pohoštění souvisejícího s prezentací akce. 
Formuláře byly doplněny o informace týkající se kompletní finanční podpory žadatele za poslední 2 roky. 
 
K navrhované změně týkající se možnosti přidělení 100 % výše žádané finanční částky prostřednictvím 
grantu následovala diskuse členů komise. 
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Komise souhlasí s navrženými podmínkami vyhlášení grantového řízení „Celoměstské programy  
podpory aktivit národnostních menšin na území HMP“ a „Programy podpory aktivit integrace cizinců na  
území HMP“. Současně však navrhuje úpravu, že je možná pouze 70% výše finanční podpory projektu  
v rámci grantového řízení s tím, že v případě ohrožení realizace podpořeného projektu z důvodu, že  
selže financování z jiných zdrojů, je možné navýšit financování projektu ze strany HMP.  
Hlasování: pro: 5, proti:0, zdržel se hlasování:0. 
 
Mgr. Klípa přislíbil zaslání formulace, které bylo již dříve užito v rámci podmínek grantového řízení ze 
státního rozpočtu. 
Mgr. Hajná upraví formulaci v rámci vyhlášení podmínek grantového řízení pro oblast národnostních 
menšin a integrace cizinců. 
 
Mgr. Kubišta závěrem doplnil, že členové Komise Rady HMP pro oblast národnostních menšin a 
integrace cizinců na území HMP měli možnost zaslat své připomínky, případně vyjádřit své návrhy 
stejně jako komise grantová. 
Mgr. Hajná doplnila, že členka uvedené komise Dr. Sládková (IOM) zaslala námět na zapracování 
podpory tvorby a úpravy webových stránek, vytvoření a údržbu sociální sítě do programu č. 2 
(publikační činnost), protože mladí lidé z komunit cizinců šíří informace prostřednictvím nových médií. 
S doplnění uvedených položek členové komise nesouhlasili. 
 
Závěrem doporučeno, že na provoz Domu národnostních menšin o.p.s. bude žádat uvedená organizace 
opět prostřednictvím grantového řízení pro oblast národnostních menšin, jak tomu bylo dosud. 
 
7. Informace o návrhu rozpočtu na rok 2013 v kap. 0604 § 3429 (oblast národnostních 

menšin a integrace cizinců). 
 
Mgr. Kubišta informoval členy komise o podobě návrhu rozpočtu v rámci rozpočtu HMP na rok 2013 
v kap. 0604 § 3429 – oblast národnostních menšin a integrace cizinců. 
Celkem je navržena finanční částka 11 310 000,- v rámci rozpočtu HMP na danou oblast, ale 
směrodatná bude až finanční částka po schválení rozpočtu HMP na rok 2013 Zastupitelstvem HMP. 
 
8. Různé 
 
Dr. Appl požádal, zda by bylo možné, aby žadatelé o grant, kterým bude podpořen projekt zaměřený na 
folklorní akce, mohli poskytnout dokumentaci a kulturně historické materiály z této akce Národnímu 
ústavu lidové kultury, Zámek 1, 696 62 Strážnice. 
Hlasování: pro: 5, proti: 0, zdržel se hlasování: 0. 
 
Mgr. Hajná upozornila, že tato formulace asi nebude zapracována přímo do dotační smlouvy, ale 
přislíbila, že budou vždy požádána ta občanská sdružení/organizace, které obdrží podporu na folklorní 
akce, aby poskytla výstup dle Národnímu ústavu lidové kultury (podpořená sdružení požádat nejlépe při 
podpisu dotační smlouvy). 
 
 
 
 
 
Ověřil a schválil: Mgr. Albert Kubišta - předseda komise 
 
 


